
ΑΝΑΡΤΗΤΕΑ ΣΤΟ ΔΙΑΔΙΚΤΥΟ 
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 

Από το υπ’ αριθ. 12/2018 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 396/2018                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Παραχώρηση της χρήσης της Πλατείας 
Ωρολογίου στην Επιτροπή Αγώνα για την 
Ελληνικότητα της Μακεδονίας. 

 
Σήμερα 4 Ιουνίου του έτους 2018 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και ώρα 14:30 συνήλθε 

σε έκτακτη συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού 
Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 4-6-2018 
γραπτή πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους 
Δημοτικών & Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων και στον Δήμαρχο, 
σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010. 

Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού 
επί συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  28 μέλη: 

 
                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 

1) Α. Λαζαρίδης, 2) Χ. Κούτρας, 3) Τ. Χατζηαθανασίου, 4) Β. 
Παπαδόπουλος, 5)Α.Σιδηρόπουλος, 6)Δ.Κουλουριώτης, 
7)Δ.Τραπεζανλής, 8) Θ. Κορωνάς, 9)Σ.Διαμάντης, 
10)Γ.Σοφιανίδης, 11) Β.Λυκοστράτης, 12)Μ. Παπαϊωάννου, 
13)Λ.Ακριβόπουλος, 14)Σ.Ασλάνογλου, 15)Γ.Ορφανίδης, 16) Ν. 
Μαυροκεφαλίδης, 17)Α.Σιακαβάρας, 18)Θ.Τέτος, 
19)Ι.Κυρατλίδης, 20) Μ. Σουμελίδης, 21) Ν. Τσιαμήτρος, 
22)Ζ.Πατσίκας, 23) Α. Καγκελίδης, 24)Γ.Γουλτίδης, 
25)Σ.Ελευθεριάδου, 26)Ν.Μπέκης, 27)Α.Αποστολόπουλος, 
28)Α.Μαρκούλης. 

Θ. Αγγελίνας, Ν. Μωυσιάδης, 
Π.Τσαπαρόπουλος, Γ. Κάκαρης, 
Ι.Χειμώνας, Ε.Ιακωβίδου, 
Χ.Γαϊτάνου, Κ.Καραπαναγιωτίδης, 
Ι.Παπαγιάννης, Η.Τσιφλίδης, 
Π.Παπαδίνα, Σ.Στουγιάννος, 
Γ.Μελιόπουλος 

                 Παρόντες Πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               
Η. Μπατσαράς, 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Ε.Γκόγκα, Χ.Κεχαΐδης, Σ.Κωτσιαντής, Ν.Γερούκης, Δ.Παπαπετρίδης, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, 
Η.Σοφιανίδης,  Σ. Μισοκέφαλος, Α. Βοργιαζίδου, Γ.Λιλιόπουλος, Α. Πέτρου, Χ.Σταφυλίδου, Α. Κακαγιάννης, 
Ι.Σιδηρόπουλος, Κ.Πιστοφίδης, Α.Γκεκόπουλος, Σ.Λυκοστράτης, Ι.Καραγιάννης, Χ. Τσανασίδης, Ν. Αγγέλου, 
Ε.Μοτσιόπουλος, Π. Ποταμόπουλος, Α. Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 

 
Σημείωση: Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 396/2018 απόφασης αποχώρησε ο κ.Θ.Κορωνάς 
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Στη συνέχεια ο προεδρεύων αντιπρόεδρος, εισηγούμενος το μοναδικό θέμα της ημερήσιας 
διάταξης, έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 4-6-2018 εισηγητικό σημείωμα του Δημάρχου 
Κωνσταντίνου Βοργιαζίδη, που έχει ως εξής: 

Με αφορμή την αίτηση της «Επιτροπής Αγώνα για την ελληνικότητα της Μακεδονίας» 
(αρ. πρωτ. 15306/04-06-2018) αλλά και την ταυτόχρονη διοργάνωση λαϊκών συγκεντρώσεων σε 
δεκάδες πόλεις της Μακεδονίας, την Τετάρτη 6 Ιουνίου 2018, μετά τις πρόσφατες εξελίξεις γύρω 
από το θέμα του ονόματος των Σκοπίων, ο Δήμος Βέροιας προτίθεται να διοργανώσει λαϊκή 
συγκέντρωση για τη Μακεδονία η οποία θα λάβει χώρα στην Πλατεία Ωρολογίου, την Τετάρτη 6 
Ιουνίου 2018 και ώρα 18:00, λαμβάνοντας υπόψη τη γεωγραφική και ιστορική θέση της πόλης 
της Βέροιας ως πόλης της Μακεδονίας.  

Κατά συνέπεια, για την άρτια και επιτυχή διοργάνωση της λαϊκής συγκέντρωσης, κρίνεται 
απαραίτητη μια σειρά δαπανών.  

A) Σύμφωνα με τις διατάξεις της παρ. 1 του αρθ. 65 του Ν.3852/2010 (ΦΕΚ Α’ 87/07-06-
2010) «Το δημοτικό συμβούλιο αποφασίζει για όλα τα θέματα που αφορούν το δήμο, εκτός από 
εκείνα που ανήκουν εκ του νόμου στην αρμοδιότητα του δημάρχου ή άλλου οργάνου του δήμου ή το 
ίδιο το δημοτικό συμβούλιο μεταβίβασε σε επιτροπή του».  

B) Σύμφωνα με τις διατάξεις της παρ. 3 του άρθ. 158 του Ν. 3463/2006 (ΦΕΚ Α’ 114/08-
06-2006) «Πιστώσεις που είναι γραμμένες στους οικείους κωδικούς αριθμούς του προϋπολογισμού 
του Δήμου ή της Κοινότητας μπορεί να διατεθούν, με απόφαση του δημοτικού ή κοινοτικού 
συμβουλίου για την πληρωμή δαπανών, που αφορούν α) Εθνικές ή τοπικές γιορτές ή άλλες ιδίως 
πολιτιστικές, μορφωτικές, ψυχαγωγικές, αθλητικές εκδηλώσεις, συνέδρια και συναντήσεις που 
οργανώνει ο Δήμος ή η Κοινότητα, εφόσον σχετίζονται με την εδαφική του περιφέρεια και 
συνδέονται με την προαγωγή των κοινωνικών και οικονομικών συμφερόντων ή των πολιτιστικών 
και πνευματικών ενδιαφερόντων των κατοίκων του (…)». 

Γ) Σύμφωνα με τις εγκύκλιους 6347/24-5-1985 και 38135/9-7-1986, οι πιστώσεις που 
είναι γραμμένες στον Προϋπολογισμό δεν μπορούν να χρησιμοποιηθούν για το σκοπό για τον 
οποίο έχουν προβλεφθεί, αν δεν διατεθούν (ψηφιστούν) με απόφαση του αρμοδίου οργάνου, 
εκτός αν πρόκειται για τις πιστώσεις της παρ. 5 του άρθρου 158 του ΚΔΚ (Ν. 3463/06), οι οποίες 
διατίθενται χωρίς απόφαση οποιουδήποτε οργάνου (αποδοχές προσωπικού, αντιμισθία αιρετών, 
μισθώματα ακινήτων, υποχρεωτικές εισφορές, κλπ) και οι οποίες αναλαμβάνονται από την αρχή 
του έτους για ολόκληρο το ετήσιο ποσό τους (άρθρο 66 παρ. 8 Ν. 4270/14, Εγκ. ΥΠΕΣ-ΥΠΟΙΚ 
30/19664/20-4-2011 και άρθρο 9 παρ. 1 Π.Δ. 80/2016). 

Σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 103 παρ. 2γ του ΚΔΚ (Ν. 3463/06) και του άρθρου 
72 παρ. 1δ του Ν. 3852/10, προβλέπεται ως γενική αρμοδιότητα, η Οικονομική Επιτροπή να 
αποφασίζει για την έγκριση των δαπανών και τη διάθεση (ψήφιση) των πιστώσεων του 
προϋπολογισμού (εκτός από εκείνες που σύμφωνα με τις ισχύουσες διατάξεις του άρθρου 158 
παρ. 3 & 4 του Ν. 3463/06, διατίθενται με απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου ή του 
Δημάρχου). 

Σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 118 του Ν. 4412/2016, προσφυγή στη διαδικασία 
της απευθείας ανάθεσης επιτρέπεται όταν η εκτιμώμενη αξία της σύμβασης χωρίς ΦΠΑ, είναι ίση 
ή κατώτερη από το ποσό των είκοσι χιλιάδων (20.000,00) ευρώ. 

Σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 91 του Ν. 4270/2014 (ΦΕΚ 143/28-6-2014 τευχ. 
Α΄) «Αρχές δημοσιονομικής διαχείρισης και εποπτείας (ενσωμάτωση της Οδηγίας 2011/85/ΕΕ)- 
δημόσιο λογιστικό και άλλες διατάξεις» προβλέπεται ότι : «Νόμιμη είναι η δαπάνη εφόσον: α) 
προβλέπεται από διάταξη τυπικού νόμου ή κανονιστικής διοικητικής πράξης ή εξυπηρετεί "την 
αποστολή"  του οικείου φορέα και β) υπάρχει εγγεγραμμένη στον Προϋπολογισμό σχετική 
πίστωση».  

Στο άρθρο 37 του ν. 3801/2009 «Ρυθμίσεις θεμάτων προσωπικού με σύμβαση εργασίας 
ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου και άλλες διατάξεις οργάνωσης και λειτουργίας της Δημόσιας 
Διοίκησης» (ΦΕΚ Α΄ 163) ορίζεται ότι: «1. (…) 2.α. Κατά τον προληπτικό έλεγχο των δαπανών 
των Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοίκησης (Ο.Τ.Α.) πρώτου βαθμού από τα αρμόδια όργανα του 
Ελεγκτικού Συνεδρίου, θεωρείται για πληρωμή χρηματικό ένταλμα, όταν αυτό αφορά σε δαπάνη 
που δεν προβλέπεται μεν από το νόμο, αλλά είναι λειτουργική για τον οικείο Ο.Τ.Α., σχετίζεται δε 
με την ανάπτυξη δραστηριοτήτων εκ μέρους του Ο.Τ.Α., οι οποίες προάγουν τα κοινωνικά, 
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πολιτικά, πνευματικά και οικονομικά συμφέροντα των δημοτών ή συμβάλλει στην ενεργό 
συμμετοχή τούτων για την προαγωγή των τοπικών υποθέσεων και δραστηριοτήτων του Ο.Τ.Α., 
εφόσον ανταποκρίνεται στο ανάλογο ή προσήκον μέτρο, χωρίς να υπερβαίνει τα εύλογα όρια που 
διαγράφονται με την τήρηση της αρχής της οικονομικότητας, ενόψει των συνθηκών 
πραγματοποίησής της. β. (…)».  

Κατά την έννοια της ανωτέρω διάταξης, που αποτυπώνει προϊσχύουσα γενική αρχή του 
δημοσιονομικού δικαίου, που απορρέει από τη συνταγματικά κατοχυρωμένη αρχή της 
νομιμότητας που διέπει τη δράση των διοικητικών οργάνων και συνάγεται από βασικές διατάξεις 
αυτού, οι Ο.Τ.Α., στο πλαίσιο των αρμοδιοτήτων τους, όπως αυτές ενδεικτικώς περιγράφονται 
στο άρθρο 75 του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων και οριοθετούνται με το άρθρο 102 του 
Συντάγματος, δύνανται νομίμως να προβαίνουν στη διάθεση πιστώσεων και τη συνακόλουθη 
καταβολή δαπανών, που δεν προβλέπονται μεν από διάταξη νόμου, όμως: α) είναι λειτουργικές 
για τον οικείο Ο.Τ.Α., συνάδουν δηλαδή προδήλως με την αποστολή και τις αρμοδιότητές του και 
συμβάλλουν στην εκπλήρωση των σκοπών του ή στην αντιμετώπιση των λειτουργικών αναγκών 
του, υπό την έννοια ότι η μη πραγματοποίησή τους θα προκαλούσε πρόβλημα στη λειτουργία της 
υπηρεσίας ή θα παρεμπόδιζε την επιδίωξη των νομίμων σκοπών του, β) σχετίζονται με την 
ανάπτυξη δραστηριοτήτων εκ μέρους του Ο.Τ.Α., οι οποίες προάγουν τα κοινωνικά, πολιτικά, 
πνευματικά και οικονομικά συμφέροντα των δημοτών του ή συμβάλλουν στην ενεργό συμμετοχή 
τους για την προαγωγή των τοπικών υποθέσεων και δραστηριοτήτων του Ο.Τ.Α. και γ) 
ανταποκρίνονται στο ανάλογο ή προσήκον μέτρο, χωρίς να υπερβαίνουν τα εύλογα όρια που 
διαγράφονται με την τήρηση της αρχής της οικονομικότητας, ενόψει των συνθηκών 
πραγματοποίησής τους (Πράξη 1/2015 του 7ου Τμήματος Ελεγκτικού Συνεδρίου). 

Δ) Σύμφωνα με τις διατάξεις του Π.Δ/τος 80/2016 (ΦΕΚ 145/05-08-2016/τ. Α΄) και 
συγκεκριμένα: 

α) Με τις διατάξεις της παρ. 2β΄ του άρθρου 2 του Π.Δ/τος 80/2016, ισχύει ότι:  
«2β΄. Για τους λοιπούς φορείς της Γενικής Κυβέρνησης η έκδοση της απόφασης ανάληψης 

υποχρέωσης διενεργείται σε συνέχεια της απόφασης έγκρισης πραγματοποίησης της σχετικής 
δαπάνης από το αρμόδιο όργανο του φορέα.  

β) Με τις διατάξεις της παρ. 1α΄ του άρθρου 4 του Π.Δ/τος 80/2016, ισχύει ότι:  
«1. Για την έκδοση απόφασης ανάληψης υποχρέωσης ακολουθείται η εξής διαδικασία:  
α. Κατόπιν τεκμηριωμένου αιτήματος του διατάκτη, ο Προϊστάμενος Οικονομικών 

Υπηρεσιών καταρτίζει σε δύο (2) αντίτυπα το σχέδιο της σχετικής απόφασης ανάληψης 
υποχρέωσης και συντάσσει βάσει των τηρούμενων στοιχείων τη βεβαίωση της παρ. 2 του άρθρου 
3 του παρόντος, εφόσον: i) συντρέχουν οι οριζόμενες στο άρθρο 66 παρ. 2 του Ν. 4270/2014, 
όπως ισχύει, προϋποθέσεις, ii) η δαπάνη στην οποία αφορά είναι νόμιμη κατά την έννοια του 
άρθρου 91, παρ. 2, εδάφιο β' του Ν. 4270/2014, iii) η σχετική απαίτηση δεν έχει υποπέσει σε 
παραγραφή και iv) το αίτημα για την έκδοση της σχετικής απόφασης ανάληψης προηγείται 
οποιασδήποτε άλλης ενέργειας πραγματοποίησης της δαπάνης, σύμφωνα με τα οριζόμενα στο 
παρόν διάταγμα. 

Κατά τον ως άνω ασκούμενο έλεγχο εξετάζονται και τα παρεμπιπτόντως αναφυόμενα 
ζητήματα. Παράλληλα, καταχωρεί το ποσό αυτής στα τηρούμενα λογιστικά βιβλία και δεσμεύει, 
μέσω του πληροφοριακού συστήματος (π.σ.) μοναδικό αριθμό καταχώρισης.  

Ακολούθως, αποστέλλει το υπόψη σχέδιο απόφασης στο διατάκτη για υπογραφή και, μετά 
την επαναφορά ενός αντιτύπου αυτής, προβαίνει στην ανάρτησή της στο διαδίκτυο (πρόγραμμα 
«ΔΙΑΥΓΕΙΑ») και στην καταχώριση της στο Μητρώο Δεσμεύσεων, καθώς και στις λοιπές 
νόμιμες ενέργειες για την εκτέλεση της δαπάνης.  

Από τα ανωτέρω συνάγεται ότι «Τεκμηριωμένο Αίτημα» είναι το αρχικό έγγραφο αίτημα 
που καταρτίζει ο οικείος Διατάκτης, για την έκδοση Απόφασης Ανάληψης Υποχρέωσης (ΑΑΥ).  

Στους Δήμους «Διατάκτης» (σε αντίθεση με την Κεντρική Διοίκηση) είναι κατά κύριο 
λόγο συλλογικό όργανο (Οικονομική Επιτροπή κατά βάση ή Δημοτικό Συμβούλιο για τις δαπάνες 
της παρ. 3 του άρθρου 158 ΚΔΚ) και όχι μονομελές όργανο (εκτός από τις δαπάνες της παρ. 4 του 
άρθρου 158 ΚΔΚ).  
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Στην προκειμένη περίπτωση ο Δήμαρχος εξέδωσε την αριθμ. 15310/2000/04-06-2018 
απόφαση με την οποία εγκρίνεται η διενέργεια δαπάνης που αφορά τη διοργάνωση λαϊκής 
συγκέντρωσης για τη Μακεδονία. 

Ο συνολικός ενδεικτικός προϋπολογισμός της εν λόγω δαπάνης ανέρχεται στο ποσό των 
500,00€ με ΦΠΑ και οι αναθέσεις θα γίνουν απευθείας σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 118 
του Ν. 4412/2016. 

Στον προϋπολογισμό του Δήμου οικ. έτους 2018, που ψηφίστηκε με την αρ. 822/2017 
απόφαση του Δημοτικού  Συμβουλίου και εγκρίθηκε με την αρ. πρωτ. 12531/2017/04-01-2018 
απόφαση της οικείας Αποκεντρωμένης Διοίκησης, προβλέπονται σχετικές πιστώσεις οι οποίες 
είναι εγγεγραμμένες στον Κ.Α.Ε. 02.00.6434.001 με τίτλο «Λοιπές δαπάνες δημοσίων σχέσεων» 
και στον Κ.Α.Ε. 02.00.6443.001 με τίτλο «Δαπάνες Δεξιώσεων και Εθνικών και Τοπικών 
Εορτών». 

 
Βάσει των ανωτέρω και έχοντας υπόψη: 

1. Τις διατάξεις του άρθρου 158 του ν. 3463/2006  
2. Tην αριθμ. 15310/2000/04-06-2018 απόφαση Δημάρχου για έγκριση διενέργειας της 

εν λόγω δαπάνης.  
3. Τη διοργάνωση λαϊκής συγκέντρωσης για τη Μακεδονία η οποία θα λάβει χώρα την 

Τετάρτη 6 Ιουνίου 2018 και ώρα 18:00 στην Πλατεία Ωρολογίου στη Βέροια.  
4. Τις πρόσφατες εξελίξεις στο ζήτημα της ονομασίας των Σκοπίων. 
5. Τη γεωγραφική και ιστορική θέση της Βέροιας ως πόλη της Μακεδονίας.   

 
Παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο: 

1) Να εγκρίνει τη διοργάνωση λαϊκής συγκέντρωσης για τη Μακεδονία η οποία θα λάβει 
χώρα, την Τετάρτη 6 Ιουνίου 2018 και ώρα 18:00, στην Πλατεία Ωρολογίου στη Βέροια. 

2) Να εγκρίνει τη δαπάνη συνολικού ποσού 500,00€ για την κάλυψη εξόδων που αφορούν 
τη διοργάνωση της λαϊκής συγκέντρωσης.  

3) Να κοινοποιήσει την απόφασή της, που θα αποτελεί το «τεκμηριωμένο αίτημα» προς τον 
Προϊστάμενο της Οικονομικής Υπηρεσίας, για σύνταξη σε δύο (2) αντίτυπα του σχεδίου 
της σχετικής Απόφασης Ανάληψης Υποχρέωσης (ΑΑΥ) και ειδικότερα σε βάρος του 
Κ.Α.Ε. 02.00.6434.001 με τίτλο «Λοιπές δαπάνες δημοσίων σχέσεων» (ποσό 500,00€).  

4)  Να εξουσιοδοτήσει το μέλος του Δημοτικού Συμβουλίου και Αντιδήμαρχο 
Οικονομικών για την υπογραφή του σχεδίου Απόφασης Ανάληψης Υποχρέωσης (ΑΑΥ). 

5) Να ψηφίσει την ανωτέρω πίστωση συνολικού ποσού 500,00€ σε βάρος του Κ.Α.Ε. 
02.00.6434.001 με τίτλο «Λοιπές δαπάνες δημοσίων σχέσεων» του προϋπολογισμού του 
Δήμου έτους 2018, για τον παραπάνω σκοπό, οι οποίες και θα διατεθούν μετά την 
ολοκλήρωση της ανωτέρω διαδικασίας και την υπογραφή της Απόφασης Ανάληψης 
Υποχρέωσης (ΑΑΥ) από το διατάκτη. 

 
Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Μπέκης: Δεν μας έχει κοινοποιηθεί η αίτηση, δεν ξέρουμε ποιοι φορείς, πανμακεδονικές 

οργανώσεις εμένα δεν μου λένε τίποτα. Ποιοι φορείς υπογράφουν; Γιατί προφανώς αυτοί που θα 
υπογράψουν θα έχουν και την ευθύνη για την όλη διοργάνωση και για τυχόν ζημιές που θα 
αποκαταστήσουν.  

Θα ήθελα να ρωτήσω, υπάρχουν άτομα ή οργανώσεις ή φορείς που είναι κάτοικοι της 
πόλης, ονόματα ατόμων ή φορέων που έχουν έδρα την πόλη ή είναι κάτοικοι της πόλης;  

Στην αίτηση αυτή ζητάνε όπως είναι στο εισηγητικό και έξοδα για τη διοργάνωση της 
εκδήλωσης; Υπάρχει όπως κάθε φορά που παραχωρούμε χώρο ότι βαρύνονται με όλα τα έξοδα 
από τις ζημιές που θα προκληθούν; 

Δήμαρχος: Δεν υπάρχει κάποιος κάτοικος της Βέροιας στην επιτροπή, υπάρχει ένας 
πίνακας πολύ ευχαρίστως να σας μοιραστεί. Όσον αφορά το αίτημα το έχετε μπροστά σας, ζητά 
να καλυφθεί η δαπάνη της ηχητικής κάλυψης το οποίο ανέρχεται στο ποσό των 500€, συν κάποια 
άλλα που δεν δημιουργούν κάποια δαπάνη. 
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Μαρκούλης: Εγώ θα ήθελα τον κατάλογο των αιτούντων και ποια είναι η θέση του 
Δημάρχου; Γιατί στο συγκεκριμένο θέμα δεν μας φέρατε και μια γνωμοδότηση της νομικής 
υπηρεσίας επί του θέματος; Είναι εδώ οι νομικοί σύμβουλοι να έρθει κάποιος να μας πει αν είναι 
δυνατή η παραχώρηση; 

Δήμαρχος: Θεωρώ ότι είναι αυτονόητο, παραχωρούμε παντού πλατείες, δεν θεωρείται ότι 
χρειάζεται κάποια γνωμοδότηση γι’ αυτό το πράγμα. 

Μπέκης: Να ξεκινήσω λέγοντας, χωρίς να μείνω σε αυτό, ότι για τέτοιου είδους 
συλλαλητήρια είμαι σφόδρα αντίθετος.  

Αυτό γιατί μέσα από τους κύκλους αυτών που τα κάνουν προέρχονται άτομα που έχουν 
μηνύσει όλη την κυβέρνηση και τον πρωθυπουργό για εσχάτη προδοσία, κάποιοι από αυτούς ίσως 
είναι αυτοί που στείλανε σφαίρες στον Γκοτζιά κοκ. Αυτό όμως το αφήνω γιατί είναι πολιτική 
εκτίμηση και όσο και αν είμαι αντίθετος ποτέ δεν θα στερούσα εγώ τη δυνατότητα ή την ευκαιρία 
από κάποιον να πει την άποψή του.  

Στη συγκεκριμένη περίπτωση όμως, διαβάζω τα ονόματα αυτών που κάνανε την αίτηση, 
ένας δύο έχουν τόπο τις ΗΠΑ, κάποιους άλλους δεν τους ξέρω πουθενά, μαθαίνω ότι είναι 
επιτροπή και δεν έχει καταστατικό, μαθαίνω ότι δεν υπάρχει κάτι για ανάληψη ευθύνης.  

Δεν έχουν έδρα τα σωματεία αυτά; Εμείς ξέρουμε τα καταστατικά τους; Μέχρι τώρα όσο 
ήμουν εγώ εδώ σαν σύμβουλος, όσες φορές ψήφισα υπέρ παραχώρησης χώρων ήταν πάντα 
γνωστοί οι σύλλογοι, οι οργανώσεις ή οι εταιρείες ακόμα κι οι ιδιώτες που ζητούσαν χώρο κι 
αναλαμβάνουν από την αίθουσα μέχρι τις πλατείες και τους χώρους την ευθύνη για οτιδήποτε 
συμβεί στη  διάρκεια των εκδηλώσεων, είτε αυτές είναι εκδηλώσεις μόδας, είτε είναι εκδηλώσεις 
πολιτικές, είτε κοινωνικές, είτε φιλανθρωπικές, είτε αθλητικές. Εδώ δεν υπάρχει κάτι σχετικό. 

Αναρωτιέμαι γιατί είναι ένα καθαρά πολιτικό ζήτημα και ξέρουμε και τι απόψεις έχουν 
κάποιοι από αυτούς τους κύκλους. Αν πλακώσουν εδώ και οι χρυσαυγίτες ή οι φασίστες 
γενικότερα από τα γύρω χωριά, από την Έδεσσα, από τα Γιαννιτσά και γίνει μια αντισυγκέντρωση 
ποιος θα πάρει την ευθύνη;   

Δεν θα ερχόμουν, άφησα εσπευσμένα τη δουλειά μου για να έρθω, αν δεν έβλεπα πακέτο 
στην αίτηση ότι ζητάνε και χρηματοδότηση. Τέτοια χρηματοδότηση που την κάνει ο Δήμος όταν 
οι σκοποί για τους οποίους ζητιέται, είτε οι σκοποί είναι καλλιτεχνικοί, κοινωνικοί, είναι σκοποί 
που προάγουν το κοινό καλό και το κοινό συμφέρον. Το συλλαλητήριο προάγει το κοινό καλό και 
το κοινό συμφέρον; Εγώ διαφωνώ. Εγώ πιστεύω ότι προάγει ακριβώς το αντίθετο.  

Δεύτερον, από αυτή την άποψη να μην πω παράτυπο παράνομο, τουλάχιστον δημιουργεί 
πολλά ερωτήματα για τη νομιμότητα της χρηματοδότησης, δεν εντάσσεται σε αυτά που αναφέρει 
ο νόμος. Συλλαλητήριο θέλουν να κάνουν αυτοί  και να τους πληρώσουμε εμείς; Να βρουν λεφτά 
να το κάνουν. Όμως δεν είναι μόνο αυτό, είναι και τυπικό το ζήτημα με την έννοια ότι ανοίγει το 
Δ.Σ. μια πόρτα.  

Αύριο μεθαύριο θα έρθει η ΕΛΜΕ ή η ΕΔΕΔΥ ή οποιοσδήποτε άλλος σύλλογος και θα πει 
θέλω τα έξοδα, ζητάω την πλατεία. Βέβαια ένα σωματείο με το καταστατικό του, με τη λειτουργία 
του, με τις γενικές συνελεύσεις, τις εκλογές του, όλα δημοκρατικότατα μέσα από τα πρωτοδικεία, 
τι θα τους πεις ότι δεν προάγεται το κοινό συμφέρον; Άρα δεν σας δίνουμε;  

Εγώ ήξερα ότι ο Δήμος είναι συνδιοργανωτής όταν προχωράς σε τέτοιες αποφάσεις. Εδώ 
ένας σαν συνδιοργανωτής στιγματίζεται, για μένα στιγματισμός είναι αυτό το πράγμα, μπορεί να 
διαφωνούν πολλοί, εγώ έτσι το βλέπω. Η πόλη μου στιγματίζεται από αυτό το συλλαλητήριο έτσι 
όπως γίνεται και από αυτούς που γίνεται και ανέφερα τι κύκλοι είναι και ζητάνε από πάνω να τους 
πληρώσουμε;  

Αν διαχωριστεί θα ψηφίσω κατά, αν δεν διαχωριστεί θα απέχω και θεωρώ ότι είναι 
τουλάχιστον προβληματικό, να μην πω παράνομο. 

Μαρκούλης: Το συγκεκριμένο θέμα, δεν ξέρω αν είναι η δέουσα η διαδικασία, νομίζω αν 
έπρεπε να κάνουμε μια ευρύτερη κουβέντα για το ζήτημα που έχει ανακύψει, γιατί περί αυτού 
πρόκειται με την ονοματοδοσία των Σκοπίων, νομίζω ότι είναι ζήτημα που θα πρέπει να 
απασχολήσει για πολύ χρόνο το παρόν Δ.Σ.  

Για τη συγκεκριμένη επιτροπή αγώνα νομίζω ότι καταρχάς δεν έχει προσωπικότητα, δεν 
υπάρχει υπεύθυνος κατά τον νόμο. Εδώ έχουμε μια επιτροπή αγώνα για την ελληνικότητα της 
Μακεδονίας.  
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Να πούμε ότι η Μακεδονία είναι ελληνική αλλά όσον αφορά τα πρόσωπα τα οποία 
φέρονται να απαρτίζουν αυτή την επιτροπή είναι ο Όθων Ιακωβίδης επικεφαλής της κίνησης 
«Θερμαϊκός ώρα μηδέν», Πατσίκας Μιχαήλ μέλος της international association, η Νίνα Κατσούλη 
συντονίστρια πανμακεδονμικών ενώσεων υφηλίου, Δημήτριος Φιλιππίδης πρόεδρος 
πανμακεδονικής ΗΠΑ, Ειρήνη Λεονάρδου μέλος δεν μας λέει μέλος ποιου, Μίλτος Κοτζαερίδης 
μέλος επίσης δεν λέει τι μέλος είναι, κόμματος; Παράταξης; Γιάννης Αθανασιάδης πρόεδρος της 
πανμεκαδονικής συνομοσπονδίας, Λεωνίδας Κουμάκης και Θεόδωρος Χαριόπουλος.  

Βέβαια εδώ έρχεται ένα αίτημα από πολίτες ουσιαστικά χωρίς  να υπάρχει ένα συσταθέν 
νομίμως νομικό πρόσωπο το οποίο θα είχε μια εκπροσώπηση. Εδώ  δεν υπάρχει υπεύθυνος κατά 
το νόμο. Έρχονται κάποιοι ζητάνε να γίνει μια διαδικασία, να γίνει ένα συλλαλητήριο και δεν 
υπάρχει υπεύθυνος κατά τον νόμο. Ξέρουν εδώ όσοι έχουν διατελέσει μέλη σωματείων, 
συλλόγων, παρατάξεων, υπάρχει υπεύθυνος κατά το νόμο. Υπάρχει πρόεδρος, αντιπρόεδρος κοκ. 
Εδώ δεν υπάρχει τίποτα. Ερχόμαστε εμείς να αποφανθούμε επί ενός αιτήματος πολιτών χωρίς να 
έχουμε κάποιον υπεύθυνο γι’ αυτό το οποίο θα γίνει.  

Το δεύτερο, είναι δυνατόν για ένα τέτοιο μείζον θέμα να μην έχει άποψη το Δ.Σ. αν θα 
πρέπει να γίνει και πως θα πρέπει να γίνει, αν θα πρέπει να οργανωθεί, ποιες είναι οι εκδοχές με 
τις οποίες θα πρέπει να το οργανώσουμε, ποια θα πρέπει να είναι τα αιτήματα, ποια θα πρέπει να 
είναι τα ζητήματα; Νομίζω Δήμαρχε εδώ ότι έχετε πέσει σε ολίσθημα. Θεωρώ ότι το θέμα αυτό 
έπρεπε να  έρθει με ευθύνη της δημοτικής αρχής αν πραγματικά θέλαμε να γίνει ένα 
συλλαλητήριο αλλά να δώσουμε και τη διάσταση που πρέπει  σε αυτό το συλλαλητήριο. Τι 
θέλουμε από αυτό το συλλαλητήριο; Ποιοι είναι το ζητούμενο;  

Εγώ ξέρω ότι οι πλατείες, οι δημοτικοί χώροι βεβαίως και πρέπει να παραχωρούνται όταν 
είναι να προάγονται οι σκοποί και τα συμφέροντα των σωματείων, των συλλόγων, των 
παρατάξεων, των κομμάτων.  

Εδώ έχουμε ένα αίτημα χωρίς να ξέρουμε ποιος είναι ο σκοπός. Ποιος είναι ο σκοπός 
αυτής της επιτροπής; Τι επιζητά η επιτροπή; Τι θέλουμε να αναδείξουμε; Τι θέλουμε να 
αποδείξουμε; Νομίζω ότι το θέμα κακώς φέρεται έτσι όπως φέρεται, βεβαίως θεωρώ ότι δεν 
υπάρχει ενεργητική νομιμοποίηση των αιτούντων για να κάνουν αυτή την αίτηση και να  
οργανώσουν αυτό το συλλαλητήριο, γιατί ένα συλλαλητήριο για να οργανωθεί σημαίνει ότι 
ενδεχόμενα μπορεί να υπάρξουν και κάποιες ευθύνες, να υπάρξουν κάποια παρατράγουδα.  

Εμείς τι θα έρθουμε να πούμε μετά ότι δώσαμε τη δυνατότητα σε 10 πολίτες να κάνουν 
ένα συλλαλητήριο και από εκεί πέρα την ευθύνη την είχαν αυτοί που οργάνωναν; Ποιος το έχει 
οργανώσει εδώ; Νομίζω ότι πάσχει το θέμα τυπικά.  

Όσον αφορά την ουσία, αν θέλετε να κάνουμε διαδικασία, να τοποθετηθούμε όλοι για το 
συγκεκριμένο ζήτημα και για την ελληνικότητα της Μακεδονίας.  

Να κάνω ένα τελευταίο σχόλιο και να κλείσω όσον αφορά το θέμα αυτό. Νομίζω ότι αν 
τυχόν το Δ.Σ. συμμετέχει με οποιαδήποτε απόφαση σε αυτή την ιστορία γίνεται θιασώτης και 
ταυτόχρονα θεατής εκφράσεων που δεν έχουν σχέση με τους δημοκρατικούς  χώρους και γίνονται 
ένθεν κακείθεν. Βλέπετε ότι και στα Σκόπια οργανώνονται παρόμοια συλλαλητήρια και βλέπετε ο 
κοινός παρονομαστής των διοργανωτών είναι κοινός, έχουν συγκεκριμένη αναφορά και οι μεν και 
οι δε.  

Επειδή ο κ.Καγκελίδης με κοιτάει και ξέρει ότι τον αγαπάω, δεν έχει καμία σχέση η 
συμπεριφορά κάποιων ανθρώπων που είναι αθώοι άνθρωποι και το πιστεύω αυτό το πράγμα ότι 
έχουν αγαθές προθέσεις, με τις προθέσεις κάποιων πονηρών. 

Καγκελίδης: (ομιλία εκτός μικροφώνου) Διαδικαστικά, να ξέρει ότι εδώ δεν είναι αίθουσα 
δικαστηρίων να αγορεύει, εδώ είναι δημοτικός σύμβουλος εκλεγμένος από τον λαό και να μην 
κάθεται να τον κοιτάω εγώ πλαγίως.  

Θα τα πούμε και διαφορετικά, θα τα πούμε μαζί οι δυο μας….. Να μη λέτε ότι είστε φίλος, 
δεν είστε φίλος, εγώ είμαι υπέρ της Μακεδονίας. Όταν λέτε Μακεδονία η ελληνική, υπάρχει και 
άλλη;  

Σοφιανίδης: Εγώ καταλαβαίνω η θέση και η διαφορά μας στο όλο θέμα είναι ιδεολογική, 
όλα τα υπόλοιπα που ειπώθηκαν θεωρώ ότι είναι μια ιδεολογική διαφορά πως βλέπουμε το κύριο 
θέμα.  

ΑΔΑ: Ω132Ω9Ο-7ΘΧ



Είναι μια κρίσιμη εθνική στιγμή, η κυβέρνηση και τα κόμματα της αντιπολίτευσης 
διαπραγματεύονται κι εκφράζονται οι κυρίαρχες απόψεις, όπως Μπουτάρη και Καρανίκα, οι 
οποίες θα γίνουν και οι κυρίαρχες. Ανθρώπων οι οποίοι προκαλούν την πλειοψηφία της ελληνικής 
κοινωνίας κι εμείς θα καθόμαστε θιασώτες να βλέπουμε να διαπραγματεύεται η κυβέρνηση, να 
λένε οι σκοπιανοί  ότι μας παραχωρήθηκε η γλώσσα. 

Η παραχώρηση ονόματος και γλώσσας για εμένα είναι παραχώρηση εθνικού κυρίαρχου 
χώρου, εδάφους. Είχα πει και άλλη φορά ότι ζητάω από την κυβέρνηση να κάνει αυτό που κάνουν 
οι σκοπιανοί, να κάνει δημοψήφισμα πριν να έρθει σε συμφωνία, δεν το κάνουν. Βάζουν όμως 
στον Καλλικράτη να κάνουμε δημοψήφισμα για την βρυσούλα του Κολοκοτρινιτσίου, αυτό είναι 
δημοκρατία; Εδώ σε ένα κυρίαρχο εθνικό θέμα δεν το κάνουν.  

500.000 στη Θεσσαλονίκη και 1.000.000 στην Αθήνα ήταν φασίστες, φοβόταν και τότε; 
Και το Μίκη Φασίστα τον είπαν και όλους εμάς που ήμαστε στα συλλαλητήρια. Αν είναι τα 500€ 
και τα θεωρώ προφάσεις εν αμαρτίαις, μπορούμε να μαζευτούμε  κάποιοι άνθρωποι εκεί και να τα 
δώσουμε. Δεν έχουμε κανένα πρόβλημα για τα 500€, ψηφίστε εσείς να γίνει η συγκέντρωση. Εδώ 
ακούσαμε τους πειράζουν τα σκουπίδια που θα αφήσουν ή τα χαρτάκια που θα πετάξουν στην 
πλατεία, αν είναι δυνατόν να συζητάμε για τέτοια πράγματα.  

Είχα πει και παλιότερα ότι οι σκοπιανοί στο Καζανλάκ μου είπαν «όλος ο κόσμος να μας 
αναγνωρίσει αν δεν μας αναγνωρίσετε εσείς για εμάς είναι τίποτε». Αυτοί εμάς περιμένουν. Εμείς 
δεν θα τους δώσουμε αυτή τη δυνατότητα.  

Πιστεύω ότι σε όλες τις πόλεις που έγιναν, φαντάζομαι σε κανένα Δ.Σ. δεν εκφράστηκαν 
αυτά περί νομιμότητας των οργανωτών. Στη Θεσσαλονίκη όταν έγινε ακόμα και ο Μπουτάρης 
που έδωσε την άδεια δεν ζήτησε το καταστατικό της οργανωτικής επιτροπής, θα το ζητήσουμε 
εμείς εδώ; Ας έχουν και την ευθύνη, υπάρχουν ονόματα εδώ.  

Κύριοι συνάδερφοι δεν ξέρω ποιοι είναι οι λόγοι, λέω ότι είναι ιδεολογικοί, πιστεύω ότι θα 
πρέπει να πούμε ναι στο να γίνει το συλλαλητήριο και καλώ τον κόσμο να είναι μαζικά την 
Τετάρτη σε αυτό το συλλαλητήριο. Πιστεύω να μη βρεθεί ανακοίνωση αστυνομικής δύναμης που 
τις 500.000 μας τις πει 90.000 και να βγάζουν 2-3 ώρες πριν την έναρξη του συλλαλητηρίου και 
να λένε αυτός ήταν ο κόσμος του συλλαλητηρίου. Δεν είναι μόνο θέμα κυβέρνησης, είναι θέμα 
και κομμάτων της αντιπολίτευσης. Πρέπει να πάρουν ένα μήνυμα κι η μόνη πόλη στη Β.Ελλάδα 
που μέχρι στιγμής δεν είχε αποφασιστεί να γίνει είναι η Βέροια. Θεωρώ ότι θα είναι ένα 
συλλαλητήριο που θα είναι ένα ηχηρό μήνυμα προς την κυβέρνηση. Τουλάχιστον να κάνουν 
δημοψήφισμα για όποια συμφωνία ετοιμάζονται να κάνουν. Ιδού η Ρόδος ιδού και το πήδημα. 

Καγκελίδης:  Νομίζω ότι δικαιούμαι να πω φουκαριάρα Μακεδονία, σαν ένας άνθρωπος 
που είναι ξεριζωμένος σε αυτόν τον τόπο και σήμερα αυτόν τον τόπο τον διαβουλεύονται φανερά 
για να τον πάρουν. Δεν θα χαρακτηρίσω τον εαυτό μου πρόσφυγα με την έννοια, γιατί πολλοί 
θεωρούν τον εαυτό τους πρόσφυγα σε αυτή τη χώρα και ανέχονται πολλά τυχοδιωκτικά στοιχεία 
μέσα σε πρόσφυγες χαρακτηριζόμενους και τα γνωρίζουμε όλα πολύ καλά αλλά δείχνουν τις 
ανοχές τους.  

Μιλάμε σήμερα εδώ για να αποδείξουμε τι; Ότι αν αυτός ο χώρος δεν κρατήσει αυτό το 
όνομα της Μακεδονίας στην ιστορικότητα αυτής της περιοχής και δοθεί ο όρος Μακεδονία, 
γεωγραφικός προσδιορισμός, άλλος προσδιορισμός αυτό τι σημαίνει; Ότι μια μέρα η άνω 
Μακεδονία, η βόρεια Μακεδονία με τη Νότια Μακεδονία και μάλιστα όταν έχεις να 
αντιμετωπίσεις ένα κράτος με το όνομα και είσαι μια επαρχία, μια περιφέρεια και γεωπολιτικά το 
γνωρίζουμε τι γίνεται ανά τον κόσμο, μόνο οι άσχετοι δεν το γνωρίζουν, θα τεθεί από κάποιες 
υπερδυνάμεις να γίνει ένωση αυτών των δύο. Εδώ πήραμε μια νότια με βόρεια Κορέα  τις 
τακτοποιήσαν αυτές τις μέρες και το βλέπουμε, ήταν ένας λαός. Τι είμαστε; Ένας λαός εμείς και 
οι σλάβοι;  

Θα φτάσουμε στο σημείο να πετύχουν το σκοπό τους, αυτό το λένε οι καθηγητές, οι 
ιστορικοί, ούτε ο κάθε διευθυντής του λυκείου της Βέροιας, ούτε ο Καγκελίδης. Το λένε 
άνθρωποι που είναι γνώστες της ιστορίας και πρέπει να σκύβουμε το κεφάλι σε αυτούς τους 
ανθρώπους. Μιλάνε αλλά εμείς τι ακούμε; Ότι στις οργανώσεις μέσα υπάρχουν στοιχεία τα 
οποία… είδατε εσείς στα συλλαλητήρια της Θεσσαλονίκης και των Αθηνών να γίνονται ακραία 
πράγματα; Δεν έγινε κάποιο επεισόδιο. Εδώ στο ΑΕΚ – ΠΑΟΚ γίνεται να μην το χαρακτηρίσω, 
στο Βέροια- Νάουσα αν γίνει ένα επεισόδιο.  
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Εδώ και μια βδομάδα όλοι είμαστε γνώστες στα μέσα ενημέρωσης, 13 πόλεις 
διοργανώνουν κινητοποιήσεις, να τα πω συλλαλητήρια. Με ποιανού πρωτοβουλία; Με το 
σωματείο πανμακεδονικών που ο πρόεδρος των πανμακεδονικών σωματείων βγήκε στην 
τηλεόραση και το ανακοίνωσε λεγόμενος Τάτσιος, από τις Σέρρες. Βγήκανε τα ίδια τα σωματεία, 
εννοείται βάζουν μια επιτροπή. Να μας πει κάποιος σχετικός οι επιτροπές έχουν καταστατικά; 
Που αναφέρθηκε και αυτό, τι καταστατικό να έχει η επιτροπή; Είδατε καμιά νομοθεσία στην 
Ελλάδα οι επιτροπές που ορίζονται, αν κάνει μια επιτροπή ο Δ.Βέροιας, πρέπει να έχει 
καταστατικό; Αυτοί είναι άσχετοι που τα χρησιμοποιούν. Φυσικά είναι νόμιμο.  

Στη Θεσσαλονίκη υπεβλήθη από την επιτροπή την ίδια, έγινε το συλλαλητήριο στην 
Αθήνα, σε 13 πόλεις πλην της Βέροιας και στην Κοζάνη γίνεται στην Πτολεμαΐδα, στην Έδεσσα 
γίνεται και στην Πέλλα, γίνεται και στην πόλη της Έδεσσας. Οι βεργινιώτες παρόντες και μην 
ασχολείστε μόνο με τους αναρχικούς που καπνίζουν και παράνομα για να δίνετε το χώρο.  

Έπρεπε να ήταν η Βεργίνα πρωτοστάτης με την κυρία της αρχαιολογίας εκεί. Θα διαβάσω 
κάτι που είναι προς τιμή και της ΔΕΥΑΒ η οποία έκανε αυτό γιατί ήμουν κατά, λέει: «Βγαίνοντας 
οι προσκεκλημένοι από τον αρχαιολογικό χώρο Βεργίνας που τους έγινε ξενάγηση οι 
προσκεκλημένοι από τη Σπάρτη, από τη Λιβαδειά  και οι υπόλοιποι από τη Ν.Ελλάδα έμειναν 
άναυδοι από τις αρχαιολογικές αξίες και τον πολιτισμό του χώρου. Σχολίασαν ότι μέχρι τώρα 
ήταν αδιάφοροι για το όνομα Μακεδονία, από εδώ και στο εξής θα είναι υπέρμαχοι του ονόματος 
Μακεδονία». Επίσης ότι θα πρέπει να πάρουν τις οικογένειές τους και να επισκεφτούν τον 
αρχαιολογικό χώρο της Βεργίνας.  

Εμείς καθόμαστε εδώ και αντί να κάνουμε αυτές τις κινήσεις, να φέρουμε τους Έλληνες 
όλους εδώ κι αντί να έχουμε ένα ποσοστό εδώ στη Μακεδονία το οποίο ξεπερνάει το 90% με την 
άποψη της κυβέρνησης και των κάθε κομμάτων καθόμαστε εδώ να πούμε ότι υπάρχει και άλλη 
Μακεδονία γεωγραφικά; Και ιστορικά θα μας πουν και ο Μ.Αλέξανδρος στην Αίγυπτο πήγε, την 
Αλεξάνδρεια ίδρυσε, ζητάει η Ελλάδα κάτι εκεί; Από τον Πόντο ήρθαμε, ζητάμε τον Πόντο; Όχι 
να δώσουμε τη Μακεδονία, την ιστορικότητα στα αρχαία μας, την ιστορία μας.  

Όποιος θέλει να τη δώσει να δώσει το σπίτι του. Εδώ μέσα δεν εκφράζει ο καθένας την 
προσωπική του άποψη. Για ρωτήστε αυτούς που σας ψήφισαν έχουν την ίδια άποψη μαζί σας;  

Μάλιστα βοηθάω και θα πω ότι το ποσό των 500€ το αναλαμβάνει ο σύλλογός μου. Γιατί 
έφτασε στο σημείο να ακουστεί ότι θα παρθεί μια απόφαση παράνομη, να πούμε ότι κακώς 
δόθηκαν τα λεφτά. Όχι, θα τα δώσει ο σύλλογος της Πατρίδος και ορισμένοι σύλλογοι που όλοι 
θα συνεισφέρουν. Τα 500€ ήταν που καίνε τον Δήμο αυτό; Άλλα δεν καίνε; Ακούμε τόσα κάθε 
μέρα, τόσες καταγγελίες γίνονται, και φτάσαμε στα 500€;  

Όταν απευθύνθηκα στον Δήμαρχο και πληροφορήθηκα ότι δεν γίνεται στη Βέροια και 
μάλιστα γιατί να μη γίνει στη Βέροια; Θα έπρεπε να γίνει στη Βεργίνα και θα έλεγα να πάρουμε 
απόφαση να γίνει στη Βεργίνα, να δώσουμε ένα στίγμα άλλο προς όλη την Ελλάδα και τα Σκόπια, 
να γίνει εκεί το συλλαλητήριο αυτό την Τετάρτη.  

Λέει ο Δήμαρχος δεν μου ζητήθηκε. Μίλησα εγώ και με τον πρόεδρο των 
πανμακεδονικών σωματείων και με τον επικεφαλής ο οποίος ήταν και στην Αθήνα, βγαίνει στα 
κανάλια και στο κρατικό κανάλι τον δέχεται και λέει τι; Είναι παπατζής αυτός; Για να μιλούν μαζί 
του δημοσιογράφοι, για να μιλούν μαζί του υπουργοί να ανταλλάσουν να κάνουν διάλογο να 
ζητούν χώρο και να τον παίρνουν; Τι είναι αυτοί οι άνθρωποι απατεώνες; … στο σημείο σε 
ποιους παραδίδουμε την πόλη 

Μπέκης: Πατριδοκάπηλοι είναι… 
Καγκελίδης: Εσύ είσαι πατριδοκάπηλος… Ντροπή σου. Έτσι είπε και ο Μπουτάρης κι 

έφαγε τη μήνυσή του χθες Κυριακή μετά την εκκλησία, γιατί κ.καθηγητά πρέπει να δεχτείτε ότι 
βάσει του αντιρατσιστικού νόμου αυτός δεν μπορεί να πει άμα χέστηκε που ο Κεμάλ ο φίλος του 
σκότωσε έλληνες. Θα καθίσει στο εδώλιο γιατί πιστεύω ότι υπάρχει δικαιοσύνη και θα το δούμε 
αν δεν τιμωρηθεί, γιατί υπάρχει δικαιοσύνη. Ήρθε αυτή η συνεννόηση, εγώ για μένα, επειδή 
ακούστηκε από πολλούς και είμαι σημείο αναφοράς κι όλοι πρέπει να είμαστε σημείο αναφοράς 
κι όλοι πρέπει να είμαστε υποστηρικτές αυτής της Μακεδονίας και της ιστορικότητας και ο 
Δήμαρχος δεν υπάρχει καμία αντίρρηση να γίνει.  

Πήρα και την επιτροπή ακούγονται όλα εδώ μέσα, και λέω τι γίνεται; Λέει δεν προλάβαμε 
πηγαίνουμε στα άλλα και δεν προλάβαμε να ασχοληθούμε με τη Βέροια. Λέω πάρτε τηλέφωνο 
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του Δημάρχου και μιλήστε και με τη Βέροια, έτσι κι έγινε. Αν έρθουν αυτοί που πάνε σε 13 
πόλεις κινδυνεύουν και ήρθαν οι σωτήρες οι εδώ μέσα, οι άλλοι δεν είναι σωτήρες είναι προδότες 
εκεί, της Καβάλας, του Κιλκίς, των Σερρών, της Έδεσσας, της Πέλλας, της Κατερίνης, μέχρι και η  
Λάρισα ξεσηκώνεται, όλη η περιοχή.  

Ζητάνε ορισμένοι εδώ που είναι η ιστορικότητα της Μακεδονίας, άκουσον άκουσον να μη 
θέλουν να γίνει εδώ. Αυτή η χώρα, θα το πω με λύπη, όταν δεν την υπερασπίζεσαι 
εκμεταλλεύονται όχι αυτοί που κάνουν τα συλλαλητήρια, αλλά κάποιοι άλλοι εκμεταλλεύονται 
αυτές τις θέσεις και τα αποτελέσματα πάντοτε είναι οικτρά.  

Σήμερα ασχολούμαι όχι μόνο με τη Βέροια, ασχολούμαι με όλα τα σωματεία και υπάρχει 
μια δυναμική και θα είχε και μια δυναμική από τα σωματεία του νομού στο συλλαλητήριο, είτε 
γινόταν στη Βέροια είτε στη Βεργίνα, θα υπάρχει δυναμική παρουσία αυτού του στοιχείου που 
λέγεται ποντιακό. Δεν θα ορμήξουμε αλλά δεν θα αφήσουμε κανένα να θίξει την ελληνικότητα 
των ποντίων και το χώρο τον οποίο σήμερα κατοικούν, δεν θα τους επιτρέψουμε να το κάνουν. 

Θα δείτε όλα τα ποντιακά σωματεία σε όλες τις πόλεις της Μακεδονίας μπροστά δυναμικά 
και έτσι πρέπει και τα άλλα τα σωματεία γιατί συμμετέχουν όλα τα σωματεία, είτε είναι ντόπιοι, 
είτε είναι Βλάχοι.   

Περίμενα σήμερα εδώ να πούμε πως θα το οργανώσουμε καλύτερα, πως θα γίνει, να 
δώσουμε το μήνυμα  στους γείτονες που εποφθαλμιούν αυτόν τον χώρο, να πούμε ότι είναι 
παράνομα τα 500€, είναι επίφοβο να μην γκρεμίσουν την πόλη.  

Υπάρχει αστυνομία, θα ενημερωθεί να διαφυλάξει, δεν θα τη διαφυλάξει η δημοτική 
αστυνομία. Δεν θα πω ότι φυλάξανε και την κλούβα των ΜΑΤ  με τους «ρουβίκωνες» που 
αφήνουν και ρημάζουν ολόκληρη την Ελλάδα, υπάρχουν και τα πανεπιστημιακά άσυλα χωρίς να 
υπάρχει νόμος εκεί να αφήσουμε τι να κάνουμε, απροστάτευτή είναι και η αστυνομία μας. 

Κορωνάς: Χαίρομαι που αποκαλύφθηκε η αλήθεια από τον κ.Καγκελίδη γιατί 
καλλιεργείται στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης ότι ο Δήμος Βέροιας αδρανεί, δεν θέλει να 
διοργανώσει συλλαλητήριο και αποκαλύφθηκε σήμερα δια του κ.Καγκελίδη ότι μας ξεχάσανε οι 
διοργανωτές και όχι ότι ο Δήμος Βέροιας κωφεύει και φοβάται να κουβεντιάσει το θέμα αυτό. 
Αυτή είναι η αποκατάσταση της αλήθειας.  

Όσον αφορά την τοποθέτησή μου, εγώ θεωρώ ότι όπως εμείς οι 41 έχουμε το ιδιαίτερο 
προνόμιο να μπορούμε να τοποθετηθούμε δημόσια από το βήμα αυτό, να εκφέρουμε απόψεις 
ειδικότερες όσον αφορά το θέμα. Πρέπει να έχουν το ίδιο προνόμιο με εμάς και όλοι οι υπόλοιποι 
πολίτες. Πως θα το έχουν το προνόμιο αυτό; Μέσω ενός συλλαλητηρίου, αυτό το οποίο 
επιχειρείται να διοργανωθεί. Από αυτήν την άποψη εγώ δεν μπορώ να είμαι αρνητικός στην 
περίπτωση να παραχωρηθεί ο χώρος της πλατείας που ζητείται για να μπορέσει ο απλός πολίτης, 
ο δημότης, να διατρανώσει τη γνώμη του, την πεποίθησή του σχετικά με το θέμα αυτό.  

Η δημοκρατία σε κάθε περίπτωση είναι αντίθετη σε πράξεις και όχι σε ιδέες, πόσο μάλλον 
όταν αυτές οι ιδέες αφορούν θέματα εθνικά ζητήματα. Τη δική μου άποψη θεωρώ ότι την έχω 
εκφέρει στο Δ.Σ. προ μηνός όταν συζητήθηκε το θέμα με αφορμή το ψήφισμα της ΚΕΔΕ.  

Σε κάθε περίπτωση εγώ είμαι θετικός να παραχωρηθεί η πλατεία προκειμένου να δοθεί 
αυτό το δημόσιο βήμα στον κόσμο. Δε σημαίνει ότι αυτά που θα λεχθούν από κάποιους, τα οποία 
μπορεί κάποιοι να έχουν πιο ακραία φωνή ότι τα δέχομαι και τα υιοθετώ, αλλά αυτό είναι θέμα 
των διοργανωτών, αυτών που θα διοργανώσουν και θα περιφρουρήσουν το συλλαλητήριο και να 
μην ξεφύγουν ούτε οι ομιλητές ούτε γενικότερα τα πράγματα.  

Εύχομαι καλή επιτυχία στο συλλαλητήριο αυτό και στη διοργάνωσή του.  
Χατζηαθανασίου: Όσα χρόνια είχα την τιμή να είμαι πρόεδρος είχα εκφράσει μια άποψη 

για τις παραχωρήσεις. Το Δημαρχείο κι οι πλατείες ανήκουν στους πολίτες, δεν ανήκουν σε 
κανένα από εμάς. Οφείλουμε με κάθε ευκαιρία να διευκολύνουμε την έκφραση της οποιαδήποτε 
άποψης. Δεν μάθαμε να διαφωνούμε, δεν μάθαμε να ακούμε αντίθετες απόψεις, μας εξοργίζουν 
και πάντα θεωρούμε ότι το δίκιο είναι με το μέρος μας. Αυτό είναι το έλλειμμα της δημοκρατίας, 
δεν μάθαμε να συζητάμε, δεν μάθαμε να αποδεχόμαστε κάτι που δεν είναι σύμφωνο με το δικό 
μας. Η δημοκρατική συμπεριφορά επιβάλλει να διασφαλίζεται η δυνατότητα έκφρασης του 
οποιοδήποτε πολίτη.  

Με αυτή τη λογική, πάντα από τη θέση του προέδρου έλεγα ναι στις παραχωρήσεις και 
μάλιστα το δηλώνω και πάλι ακόμα και στα κόμματα, ενδεχομένως να ήταν παράνομο. Όμως η 
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διευκόλυνση της λειτουργίας τους και η διαμόρφωση ενός πολιτικού κλίματος όπου θα 
ενημερώνεται ο κόσμος  ευνοεί μια πολιτική εξέλιξη και κατάσταση. Με αυτή τη λογική επειδή 
το θέμα μας δεν είναι αν συμφωνούμε ή δεν συμφωνούμε με την ονοματοδοσία, το θέμα μας είναι 
παραχωρείται η πλατεία; Και αν ακόμα συμφωνεί κανείς ή διαφωνεί, η πλατεία παραχωρείται. 
Παραχωρείται για να διασφαλιστεί η δυνατότητα έκφρασης μιας μερίδας μεγάλης ή μικρής, σε 
ένα μεγάλο εθνικό ζήτημα και θα πρέπει πραγματικά να το διασφαλίσουμε αυτό. Γι’ αυτό και 
χωρίς πολλά λόγια τάσσομαι υπέρ της παραχώρησης της  πλατείας με τον όρο να διασφαλίζεται η 
δημοκρατική ομαλότητα. Είναι αναγκαίος όρος, δεν μπορούν να παρεισφρέουν φασιστικά 
στοιχεία, οι μπαχαλάκηδες κι από την άλλη μεριά όποιοι είναι ίδιας λογικής ίδιας νοοτροπίας, δεν 
μπορεί να διασφαλίζεται η δημοκρατική ομαλότητα και η νομιμότητα σε κάθε τέτοια εκδήλωση. 

Ορφανίδης: Θα είμαι σύντομος, θα αναφερθώ μόνο για το έκτακτο θέμα και να πω ότι 
συμφωνώ με την παραχώρηση της πλατείας, διαφωνώ με τη χρηματοδότηση. 

Γουλτίδης: Σήμερα δεν περίμενα να κάνω αντιπολίτευση στην αντιπολίτευση. Επιβραβεύω 
τη θέση της Δημοτική Αρχής και του Δημάρχου 

Δήμαρχος: Αυτό με φοβίζει 
Γουλτίδης: Κι εμένα με φοβίζει που κάνω αντιπολίτευση στην αντιπολίτευση. 
Αντί να πούμε γιατί δεν βγήκε μπροστά η ΚΕΔΕ κι άφησε αυτούς τους ανθρώπους που 

τους βάζουμε διάφορα προσωνύμια, να κάνει τις συγκεντρώσεις και τα συλλαλητήρια γιατί 
μιλούμε για εθνικό θέμα, δεν είναι ούτε ταξικό ούτε εργασιακό θέμα. 

Η Μακεδονία είναι μία και Ελληνική, ούτε Ίλιντεν, ούτε Βαρντάσκα, όλα αυτά είναι εκ 
του πονηρού κι η γλώσσα όπως είπε κι ο κ.Σοφιανίδης είναι το κύριο. Η γλώσσα της Μακεδονίας 
είναι μία, η Ελληνική. 

Αυτοί οι άνθρωποι δηλ. τι θα διατρανώσουν; Ποιος είναι ο φασισμός; Ο φασισμός είναι να 
μη διατρανώσουν, να παραδοθούμε άνευ όρων. Τι μας φοβίζει. 

Εγώ σας είπα, ρίχνω μομφή στην ΚΕΔΕ που δεν ανέλαβε αυτή τις πρωτοβουλίες. Έπρεπε 
να μπει μπροστά. 

Όσο για την ιστορικότητα που αποδεικνύει ο τόπος μας, η Βεργίνα, θα ήθελα να σας πω 
και κάτι που έμαθα πρόσφατα. Υπάρχει μια περιοχή στον κάμπο που ονομάζεται 
«Μακεδονομάχικα». Το 1945 ένας συγγενής του κ.Λαζαρίδη που ήταν πρόεδρος του χωριού, σε 
συνεργασία με τον πρόεδρο της κοινότητας των Παλατιτσίων παραχώρησε αγροτεμάχια στους 
Μακεδονομάχους των Πιερίων, αυτούς που πολέμησαν στον Μακεδονικό Αγώνα. 

Ας βάλουμε την ιστορία, για ποιον Μακεδονικό Αγώνα; Ξεχάσαμε το 1903 τι έγινε; 
Ποιους πολέμησαν οι Μακεδονομάχοι; Τους κομιτατζήδες. Ποιοι ήταν οι κομιτατζήδες; Η 
Μακεδονία του Ίλιντεν, αυτοί που πήγαν να κάνουν αυτήν την επανάσταση. Εμείς τώρα τι πάμε 
να παραδώσουμε; 

Οι άνθρωποι αυτοί που σκοτώθηκαν και στους συγγενείς τους έδωσαν κάποια 
αγροτεμάχια για να τους τιμήσουν οι παππούδες μας το 1945, εμείς θα έρθουμε να τους 
δυσφημίσουμε; Να πούμε ότι δεν υπήρχε αυτός ο αγώνας; Να μην κρυβόμαστε πίσω από το 
δάκτυλό μας. Δήμαρχε τα 500€ λίγα είναι.  

Πιστεύω ότι σύσσωμο το Δ.Σ. θα είναι παρόν. 
Αποστολόπουλος: Έχω καλυφθεί από τους προλαλήσαντες σε μεγάλο βαθμό. 
Η Δημοκρατία επιτάσσει να ακούγεται κι η αντίθετη άποψη, όσο κι αν συμφωνεί ή 

διαφωνεί κανένας με αυτά που λέει κάποιος. 
Εδώ πρόκειται για ένα εθνικό θέμα, η Μακεδονία είναι η ιστορία μας, η Βέροια δεν μπορεί 

να λείψει από συλλαλητήρια όταν είναι η πιο ιστορική πόλη, έχει τη Βεργίνα διπλά της. 
Συμφωνώ με τον κ.Καγκελίδη ότι ίσως το συλλαλητήριο θα μπορούσε να γίνει στη 

Βεργίνα, για να αναδείξουμε όλη την ιστορικότητα της Μακεδονίας και την ελληνικότητά της. 
Θα πρέπει με πατριωτικό καθήκον να αναδείξουμε τα δίκαια του έθνους μας, με μια 

ελληνική ψυχή και μια ελληνική σημαία, σε μια αυθόρμητη κάθοδο των πολιτών, χωρίς να είναι 
καθοδηγούμενοι. Όλη η Ελλάδα να γίνει ένα συλλαλητήριο, χωρίς ακρότητες, ακραίες φωνές και 
με μια διασφάλιση της δημοκρατικής ομαλότητας. 

Νομίζω ότι πρέπει να δώσουμε τη δυνατότητα στο να εκφραστεί οποιαδήποτε άποψη. 
Είμαι υπέρ της διοργάνωσης του συλλαλητηρίου κι υπέρ της διοργάνωσής του από τον 

Δήμο.  
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Πατσίκας: Επί της ουσίας, για τη διαμαρτυρία έναντι των χειρισμών της κυβέρνησης για 
το θέμα της ονομασίας των Σκοπίων τοποθετήθηκα πριν λίγους μήνες, αλλά θα επαναλάβω αυτά 
που είχα πει τότε πολύ σύντομα: Είναι κάτι που προσωπικά (βλέποντας και την ευρεία μη 
αποδοχή που έχει από την ελληνική κοινωνία η μεθόδευση αυτή) πιστεύω ότι δεν πρέπει να γίνει 
ούτε ένα βήμα πίσω σε ότι αφορά την παραχώρηση. Αν είναι μια λύση (όπως προωθείται) μια 
εθνική ήττα για εμάς, ας μη λυθεί μέχρι να σβήσει ο ήλιος. 

Για τη στάση του Δήμου Βέροιας επαναλαμβάνω και πάλι την άποψή μου ότι υπήρχε 
χρόνος κι ίσως να υπάρχει ακόμη και σήμερα. Θα περίμενα και θα έπρεπε να υπάρχει μια πιο 
στιβαρή στάση, όπως το 1992, ίσως με κάποια ημερίδα, να πούμε με έναν όμορφο και σοβαρό 
τρόπο τι είναι Μακεδονία, τι είναι Ελλάδα, ποιος είναι ο Δήμος μας και τα εδάφη που 
κληρονομήσαμε και στα οποία ζούμε. 

Καταλαβαίνω ότι πολλοί μπορεί να έρχονται σε δύσκολη θέση γιατί το συλλαλητήριο 
αποτελεί έντονο τρόπο διαμαρτυρίας και σίγουρα έχει μεγάλο μερίδιο η κυβέρνηση σε αυτό. Όταν 
μαζεύεται 1.000.000 λαού και βγαίνουν και λένε ότι ήταν μόνο 80.000, με συγχωρείτε αλλά κι 
αυτό φασισμός είναι. 

Όταν ο ίδιος ο Υπουργός Εξωτερικών διαδίδει fake news ότι η Ελλάδα έχει αποδεχτεί από 
το 1977 τη Μακεδονική γλώσσα στον ΟΗΕ κι αυτό είναι αποδεδειγμένα ψευδές κι αυτός 
φασισμός είναι έναντι της λογικής και της αλήθειας. 

Δεν είμαι αισιόδοξος ότι θα είναι μια ευχάριστη κατάσταση στις επόμενες εβδομάδες, το 
έργο με τις διαπραγματεύσεις το έχουμε ξαναδεί και δεν είναι και πολύ μακρινό, θα σας 
παραπέμψω στις διαπραγματεύσεις με τα μνημόνια κλπ. 

Στο τέλος θα το φέρει στη Βουλή η κυβέρνηση, το πιστεύω ακράδαντα, έχει δείξει ποια 
είναι η γραμμή της, ότι όποιος δεν το δέχεται είναι φασίστας, «εθνίκι».  

Έχουν γίνει διαμαρτυρίες επί διαμαρτυριών τα τελευταία χρόνια κι είναι φυσικά δικαίωμα 
δημοκρατικό του καθενός να πηγαίνει όποιος θέλει σε μια πλατεία για να διαμαρτυρηθεί. Εδώ 
υπάρχουν και 10 ονόματα που ζητούν την πλατεία. Και αίτημα να μη γινόταν, μόνο που θα 
μαθαίναμε ότι θα γινόταν συλλαλητήριο, δε θα έπρεπε να υπάρχει κανένα πρόβλημα. 

Από τη στιγμή που φτάσαμε στο σημείο το 1.000.000 κόσμου η κυβέρνηση να το λέει 
80.000, φανταστείτε τώρα που θα γίνουν 13-14 μικρά συλλαλητήρια σε πόλεις της Μακεδονίας, 
πόσο πιο εύκολα θα είναι να ακούσουμε ισχυρισμούς για φασίστες, ακραίους και θα είναι κι η 
εικόνα που δε θα βοηθά για το αντίθετο. 

Είμαι υπέρ της απόφασης, υπέρ της μαζικής συμμετοχής στο συλλαλητήριο και την 
περιφρούρησή του. Σαφώς το Δ.Σ. θα έπρεπε να έχει έναν τέτοιο ρόλο. Είμαι υπέρ και της 
πρότασης του κ.Καγκελίδη για να γίνει, αν είναι δυνατόν, η διαμαρτυρία αυτή στη Βεργίνα. 

Μπέκης: Επειδή έγινε πολύς λόγος για προδοσία θα ήθελα να πω ότι είμαστε πολλοί 
μεγάλοι εδώ για να θυμηθούμε μια πραγματική προδοσία τότε που τα γενικά Επιτελεία κι η 
Χούντα παρέδιδαν την Κύπρο στους Τούρκους και «δεν άνοιξε μύτη» από τους σημερινούς 
πατριδοκάπηλους. 

Δεν είναι προδότες στη σημερινή κυβέρνηση, ούτε βέβαια όλοι οι άλλοι που κατά τη 
γνώμη τους έχουν την άποψη ότι δεν πρέπει να δοθεί κανένα όνομα. Διαφωνώ με αυτό, αλλά αν 
με θεωρείτε προδότη εγώ δεν έχω πρόβλημα. Θεωρώ ότι είμαι πατριώτης μέχρι το κόκκαλο, 
αλλού είναι οι προδότες. Σε αυτούς που κάποτε είχαν ντυθεί Γερμανοί, σε αυτούς που τώρα 
υμνούν τον Χίτλερ και το παίζουν πατριώτες κι είπα και σε ποιους άλλους παρέδωσαν πριν λίγα 
χρόνια τη μισή Κύπρο στους Τούρκους. 

Επειδή ακούστηκαν μερικά πράγματα για το ποιος ξέρει ή δεν ξέρει ιστορία, η ιστορία 
είναι πολύ υποκειμενικό θέμα και πολύ υποκειμενικό θέμα το ίδιο το θέμα της ιστορίας, γιατί 
άλλο πράγμα είναι το γεγονός κι άλλο η ερμηνεία του. Η ερμηνεία του γεγονότος κρύβει πολύ 
υποκειμενικότητα μέσα της κι έχει πολλά κριτήρια με τα οποία ερμηνεύεται ένα γεγονός. 

Η ιστορία είναι κάτι που έχει γίνει στο παρελθόν, πως θα το δεις; Πως θα ερμηνεύσεις τα 
αίτια, τις επιπτώσεις; Είναι τελείως υποκειμενικό θέμα κι έχει μεγάλη σχέση με την ιδεολογική 
φόρτιση και συνείδηση που έχει ο καθένας κι η καθεμιά. 

Τυπικά βέβαια υπάρχουν τρεις Μακεδονίες, η Ελληνική, η Μακεδονία των Σκοπίων κι η 
Βουλγαρική Μακεδονία. Αυτά είναι με βάση τη συνθήκη του Βουκουρεστίου κι όχι επειδή το λέει 
ο Μπέκης ή κάποιος άλλος ιστορικός. 
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Το θέμα μας δεν είναι αυτό και δε θέλω να σταθώ σε αυτό. Αν τη διοργάνωση του 
συλλαλητηρίου τη ζητούσε ένας σύλλογος, μια πολιτιστική οργάνωση, ένα κόμμα, δε θα υπήρχε 
κανένα πρόβλημα. Εγώ τουλάχιστον έχω φτάσει να ψηφίζω μέχρι και για καλλιστεία.  

Δε γίνεται όμως αυτό, δεν υπάρχει κάτι τέτοιο εδώ κι αυτό το ξαναλέω δεν είναι τυπικό, 
γιατί δημιουργούμε προηγούμενα, γιατί ο καθένας από εδώ και πέρα μπορεί να έρθει και να ζητά 
έναν χώρο χωρίς να ξέρουμε από πού κρατά η σκούφια του. Επιτροπή Πανμακεδονική μπορεί ο 
καθένας να ισχυριστεί ότι είναι και δημιουργείται προηγούμενο. 

Οι πλατείες είναι των πολιτών, αλλά των πολιτών της Ημαθίας, όχι όλης της Ελλάδας, της 
Ευρώπης και της Αμερικής. Είναι χώροι των Βεροιωτών, των Ημαθιωτών και τις απόψεις που 
λέω εγώ τις συμμερίζεται το 90% αυτών που με ψήφισαν. 

Επειδή εδώ βλέπω ότι υπάρχουν χουβαρδαλίκια, γιατί μπήκαν τα 500€ αφού δεν είναι 
τίποτε; Γιατί μπήκε στην αίτηση; Ας μην έμπαινε καθόλου, να το αναλάμβαναν οι οργανωτές ή 
όσοι τους προτρέψανε. 

Δεν τίθεται θέμα ποσού, είναι ζήτημα αρχής, οφείλουμε να κρατάμε ίσα μέτρα και 
σταθμά. Όποιος από εδώ και στο εξής έρθει, μπορεί να ζητήσει, με βάση την εισήγηση κι αυτό το 
προηγούμενο, την κάλυψη εξόδων. Εγώ όσες εκδηλώσεις έκαναν και χρειάστηκα μικροφωνική 
εγκατάσταση δεν πλήρωσα πάνω από 150€. 

Εν πάση περιπτώσει δεν είναι χρηματικό το ζήτημα, είναι ζήτημα αρχής, ή θα κρατάς μια 
γραμμή ή θα βοηθάς και θα συμμετέχεις στα έξοδα. Αυτό βέβαια σημαίνει και ανάληψη πολιτικής 
ευθύνης, σημαίνει και διοργάνωση. 

Δεν την έκανε η ΚΕΔΕ, δεν την έκαναν τα Δημαρχεία, ο Μπουτάρης για το προηγούμενο 
συλλαλητήριο πλήρωσε, δεν ξέρω αν πλήρωσε κι ο Δήμος Αθηναίων. Όμως δεν το έκανε η Νέα 
Δημοκρατία, δεν το έκανε η εκκλησία, όλοι αυτοί όμως (μιλώ για τα στελέχη) κάνουν 
αντιπολίτευση πίσω από αυτούς εδώ. Δεν έχουν το θάρρος να βγουν και να πουν τη γνώμη τους, 
γιατί άλλα λένε, αλλά λαϊκίζουν αισχρά, ψάχνοντας ψήφους σε αυτούς. 

Μαρκούλης: Να ξεκαθαρίσω, αν και δε χρειάζεται διευκρίνιση επί αυτού του ζητήματος, 
για το δημοκρατικό αίσθημα που με διακατέχει δεν υπάρχει οποιαδήποτε αμφιβολία. 

Όσον αφορά το ζήτημα του δικαιώματος της ελεύθερης συνάθροισης, το προασπίζομαι 
από οποιαδήποτε θέση, σε οποιαδήποτε στιγμή και για τον οποιοδήποτε. 

Επειδή όμως το χουβαρνταλίκι άρχισε να «πέφτει σύννεφο» εδώ μέσα, για τους χώρους 
που παραχωρούμε αλλά και για τη συμμετοχή στην κάλυψη της δαπάνης, αυτό που δε μπορώ να 
καταλάβω μέχρι τώρα, εφ’ όσον υπάρχουν φορείς που έχουν νομική οντότητα και μπορούν να 
υπερασπιστούν το συγκεκριμένο ζήτημα (όπως ο κ.Καγκελίδης που εκπροσωπεί τον σύλλογο 
«Ευστάθιος Χωραφάς») ας αναλάβει την οργάνωση ο κ.Καγκελίδης κι εγώ αναλαμβάνω την 
ευθύνη να ψηφίσω υπέρ της παραχώρησης, αλλά πρέπει να υπάρχει υπεύθυνος. 

(Αδύνατη η απομαγνητοφώνηση διότι ο δημοτικός σύμβουλος Α.Καγκελίδης μιλά εκτός 
μικροφώνου) 

Μαρκούλης: Δεν πρέπει να υπάρχουν ανευθυνο-υπεύθυνοι. Αν θέλετε κ.Γουλτίδη επειδή 
έχετε δημοτική παράταξη στον Δ.Βέροιας, ας πάρει απόφαση η παράταξή σας να διοργανώσει το 
συλλαλητήριο και να ξέρετε ότι θα συμβάλουμε στην παραχώρηση οποιουδήποτε χώρου 
ζητήσετε. 

Αν θέλετε εσείς κ.Χατζηαθανασίου (επειδή είστε μέλος της πλειοψηφούσας δημοτικής 
παράταξης) θα μπορούσατε να φέρετε εσείς το θέμα και να διοργανώσετε εσείς το συλλαλητήριο, 
δεν έχει κάποιος αδυναμία… 

Χατζηαθανασίου: Από την πόλη έρχομαι και στην κορφή κανέλα… 
Μαρκούλης: Εσείς είστε από την πόλη έρχομαι και στην κορφή κανέλα. 
Τη θεωρία του θέλουμε να πουλήσουμε τσαμπουκά και μαγκιά αλλά με ξένο … δε θέλω 

να την επαναλάβω. Εγώ εκεί είμαι συγκεκριμένος, όποιος θέλει «Ιδού η Ρόδος, ιδού και το 
πήδημα». 

Εμείς ως παράταξη λέμε ας έρθουν όλες οι παρατάξεις κι ας αναλάβουν την ευθύνη 
διοργάνωσης αυτού του συλλαλητηρίου κι εμείς είμαστε εδώ.   

Καγκελίδης: Αν δεν ήταν ο Δήμος είχα δηλώσει ότι θα το έκανε ο σύλλογος «Ευστάθιος 
Χωραφάς». Δε θέλουμε υποδείξεις, ούτε για νομικό σύμβουλο σας θέλουμε στον σύλλογό μας. 
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Ήταν υποχρεωμένος ο Δήμος. Δε μπορώ να καταλάβω, όλοι οι άλλοι Δήμοι από την 
πρώτη στιγμή, δεν έριξα ευθύνη στον Δήμαρχο, είπα μάλιστα ότι η Επιτροπή, ο Πρόεδρος της 
Επιτροπής είπε ότι δεν είχε τον χρόνο να έρθει σε επαφή, είπε την αλήθεια κι ήταν ειλικρινής. Δεν 
είπε ότι ο Δήμος Βέροιας δεν ήθελε.  

Από εκεί και πέρα είναι υποχρεωμένος ο Δήμος κι άλλη βαρύτητα έχει το συλλαλητήριο 
όταν το κάνει ένας πολιτιστικός σύλλογος κι άλλο ένας Δήμος, στον οποίο ανήκει η Βεργίνα. 
Ποιος είναι υπεύθυνος; Ο Δήμαρχος. 

Δήμαρχε καλό θα είναι να ξέρουμε ποιοι θα είναι οι ομιλητές. Η διαφωνία μου είναι μόνο 
για την ώρα του συλλαλητηρίου. Στις 18:00 γνωρίζω ότι είναι προγραμματισμένο, γιατί θα γίνει η 
ανακοίνωση για τις εκδηλώσεις των «Παυλείων» και συμμετέχουμε κι εμείς σαν σύλλογος, γιατί 
είμαστε και θρησκευόμενοι. Καλούμε και όλον τον κόσμο να είναι παρών στις 24/6/2018, έστω 
και για προεκλογικούς λόγους. 

Στις 18:00 που είναι προγραμματισμένο το συλλαλητήριο και με την υπερβολική ζέστη 
που έχουμε, είναι πιθανόν πολλά παιδιά να ζαλιστούν αν μείνουν στον χώρο για 1-2 ώρες. 

Δήμαρχε θα έλεγα σήμερα να εξουσιοδοτηθείτε για να ξεκινήσει το συλλαλητήριο στις 
20:30, μήπως και μπορέσει κι ο Μητροπολίτης και βοηθηθεί περισσότερο κι ο κόσμος που 
εργάζεται. Μια πιθανή αποτυχία θα είναι του Δήμου και του Δημάρχου, δε θα κατηγορηθεί ο 
Καγκελίδης, η ώρα είναι ακατάλληλη και κάποιοι πιθανόν να χαρούν με αυτήν την εξέλιξη. 

Ας γίνει μια προσπάθεια ακόμη κι αν δε μπορεί ο Μητροπολίτης να είναι παρών ας είναι 
παρών ένας εκπρόσωπός του και να διαβαστεί εκεί η ομιλία του. 

Χατζηαθανασίου: Επειδή αναφέρθηκε σε ένα θέμα ο κ.Μαρκούλης, είναι αξιοπερίεργη η 
πρόταση, αλλά έχετέ την υπόψιν σας προεδρεύοντα αντιπρόεδρε, ότι στο εξής όποιο θέμα έρχεται 
εδώ από οποιονδήποτε φορέα ή σύλλογο, αν δεν την υιοθετεί το Δ.Σ. να μην περνά από το Δ.Σ., 
αυτό είπα, γιατί δεν τη φέραμε εμείς την πρόταση να παραχωρηθεί στους πολίτες. 

Αυτό είπατε κ.Μαρκούλη, εδώ είναι ξεκάθαρο. 
(Αδύνατη η απομαγνητοφώνηση διότι ο δημοτικός σύμβουλος Α.Μαρκούλης μιλά εκτός 

μικροφώνου) 
Χατζηαθανασίου: Ζητείται από το Δ.Σ. η παραχώρηση της χρήσης της πλατείας 
(Αδύνατη η απομαγνητοφώνηση διότι ο δημοτικός σύμβουλος Α.Μαρκούλης μιλά εκτός 

μικροφώνου) 
Γουλτίδης: Σκέψου κ.Μαρκούλη στα συλλαλητήρια της Αθήνας το 1944 να συζητούσαν 

αν είχαν ή δεν είχαν άδεια. 
Μαρκούλης: Γιατί είχαμε την Κατοχή. 
(Αδύνατη η απομαγνητοφώνηση διότι ο δημοτικός σύμβουλος Α.Μαρκούλης μιλά εκτός 

μικροφώνου) 
Γουλτίδης: Ένας λαός καλείται σήμερα να κάνει συλλαλητήριο για την εδαφική του 

ακεραιότητα απέναντι σε μια κυβέρνηση και κάθεστε και μου λέτε περί νομικών κι αν πρέπει να 
συμμετέχει ο Δήμος με 500€;  

Μαρκούλης: Να πάρω από τον χρόνο σου; 
Γουλτίδης: Δεν θα πάρεις από τον χρόνο μου, είσαι λάθος. 
Δήμαρχος: Προτείνω να αφαιρεθεί το οικονομικό κομμάτι του εισηγητικού και να 

προχωρήσουμε στην παραχώρηση της πλατείας Ωρολογίου στην Επιτροπή Αγώνα για την 
Ελληνικότητα της Μακεδονίας. 

Νομίζω ότι τα λεγόμενα του κ.Κορωνά και του κ.Χατζηαθανασίου αντικατοπτρίζουν την 
πραγματικότητα και για ποιους λόγους πρέπει να παραχωρηθεί ο χώρος στους πολίτες. 

Εδώ μέσα θεωρώ ότι δεν υπάρχει κάποιος που είναι περισσότερο Έλληνας από τους 
άλλους. Επειδή μερικές φορές περισσεύει η υποκρισία, η εθνική γραμμή του 2008 συνεχίζει να 
ισχύει ακόμη και σήμερα. Ας μην μπερδευόμαστε και πάνε κάποιοι να βαφτίσουν το κρέας ψάρι, 
η ίδια εθνική γραμμή ισχύει και σήμερα. 

Όσον αφορά το θέμα ότι μπορεί να παρεισφρύσουν κάποια ακραία στοιχεία, πάντα μπορεί 
να μπουν τέτοια στοιχεία, είτε από τη μια πλευρά είτε από την άλλη.  

Καγκελίδης: Αυτό δεν ήταν εθνική γραμμή, ήταν γραμμή ενός κόμματος, όχι όλων των 
αρχηγών. Το ανώτατο όργανο είναι το συμβούλιο των πολιτικών αρχηγών. 

Δήμαρχος: Και συνεχίζει να είναι και σήμερα. 
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Όσον αφορά το θέμα ότι μπορεί να παρεισφρύσουν κάποια ακραία στοιχεία, αυτό είναι η 
πραγματικότητα, αλλά θεωρώ ότι αυτός είναι κι ο ρόλος της Αστυνομίας, να διαφυλάξει αυτήν τη 
συγκέντρωση.  

Δε θα μπορούσε να γίνει στη Βεργίνα, γιατί υπάρχει συνεννόηση με την Αστυνομία και 
χωρίς συνεννόηση με τον Μητροπολίτη, που φαντάζομαι ότι θα είναι κι ο κεντρικός ομιλητής δε 
μπορεί να αλλάξει η ώρα. Εμείς αυτήν τη στιγμή θα ψηφίσουμε για 18:00 και για την Πλατεία 
Ωρολογίου.  

Πρ.Αντιπρόεδρος: Συμφωνείτε με την πρόταση του Δημάρχου για την παραχώρηση της 
πλατείας Ωρολογίου στην Επιτροπή Αγώνα για την Ελληνικότητα της Μακεδονίας; 

Υπέρ της πρότασης του Δημάρχου ψήφισαν είκοσι πέντε (25) δημοτικοί σύμβουλοι, οι: Α. 
Λαζαρίδης, Χ. Κούτρας, Τ. Χατζηαθανασίου, Β. Παπαδόπουλος, Α.Σιδηρόπουλος, 
Δ.Κουλουριώτης, Δ.Τραπεζανλής, Σ.Διαμάντης, Γ.Σοφιανίδης, Β.Λυκοστράτης, Μ. 
Παπαϊωάννου, Λ.Ακριβόπουλος, Σ.Ασλάνογλου, Γ.Ορφανίδης, Ν. Μαυροκεφαλίδης, 
Α.Σιακαβάρας, Θ.Τέτος, Ι.Κυρατλίδης, Μ. Σουμελίδης, Ν. Τσιαμήτρος, Ζ.Πατσίκας, Α. 
Καγκελίδης, Γ.Γουλτίδης, Σ.Ελευθεριάδου, Α.Αποστολόπουλος. 

Αρνητική ψήφο έδωσε ο δημοτικός σύμβουλος Ν.Μπέκης 
Ο δημοτικός σύμβουλος Α.Μαρκούλης απείχε από την ψηφοφορία του παραπάνω θέματος 
Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 

1.- Το από 4-6-2018 εισηγητικό σημείωμα και την πρόταση του Δημάρχου 
2.- Την με αρ. πρωτ. 15306/4-6-2018 αίτηση του Μ.Πατσίκα, εκπροσώπου της Επιτροπής Αγώνα 
για την Ελληνικότητα της Μακεδονίας. 
3.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας  
4.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης) και των άρθρων 96 
και 185 του Ν.3463/2006.  

 
Αποφασίζει κατά Πλειοψηφία 

 
Εγκρίνει τη δωρεάν παραχώρηση της χρήσης της Πλατείας Ωρολογίου, την Τετάρτη 6 

Ιουνίου 2018 και ώρα 18:00, για την πραγματοποίηση λαϊκής συγκέντρωσης για τη Μακεδονία.  
Η Επιτροπή Αγώνα για την Ελληνικότητα της Μακεδονίας με δική της ευθύνη θα 

μεριμνήσει για την καθαριότητα του παραχωρούμενου χώρου κατά τη διάρκεια και μετά το πέρας 
της εκδήλωσης 
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Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  396 / 2018 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ ΑΝΤΙΠΡΟΕΔΡΟΣ Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Μιχαήλ Σουμελίδης 

 
 

Αθανάσιος Αποστολόπουλος 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Α.  Λαζαρίδης     
Χ. Κούτρας     
Τ. Χατζηαθανασίου     
Β. Παπαδόπουλος   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α. Σιδηρόπουλος  Η. Μπατσαράς  
Δ. Κουλουριώτης     
Δ. Τραπεζανλής     
Θ. Κορωνάς     
Σ. Διαμάντης     
Γ. Σοφιανίδης     
Β. Λυκοστράτης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Λ. Ακριβόπουλος     
Σ. Ασλάνογλου     
Γ. Ορφανίδης     
Ν. Μαυροκεφαλίδης     
Α. Σιακαβάρας     
Θ. Τέτος     
Ι. Κυρατλίδης     
Ν.  Τσιαμήτρος     
Ζ. Πατσίκας     
Α. Καγκελίδης     
Γ. Γουλτίδης     
Σ. Ελευθεριάδου     
Ν. Μπέκης     
Α. Μαρκούλης     
      
      
      
      
   

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  5-6-2018 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΒΟΡΓΙΑΖΙΔΗΣ 
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